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                                                          З А  П И С Н И К     
 
               са 25. сједнице Комисије за спољну трговину и царине Представничког дома  
                Парламентарне скупштине Босне и Херцеговине, одржане 22. 09. 2008. године 
 
 
Сједница почела у 12 часова. 
Сједници је предсједавао први замјеник предсједавајуће Комисије  Мехмед Суљкановић. 
Сједници су присуствовали чланови  Комисије: Славко Јовичић, Јерко Иванковић Лијановић, 
Салко Соколовић, Хаџи Јован Митровић и Екрем Ајановић. 
Одсуство су оправдали: Сњежана Рајилић, Јозо Крижановић и Шемсудин Мехмедовић. 
Сједници су присуствовали: Емира Чешљар,секретар Комисије, и Радомир Марјановић, 
стручни савјетник у Комисији. 
 
За сједницу Комисије предложен је и једногласно усвојен сљедећи  
 
 
                                                          Д Н Е В Н И   Р Е Д 
 

1. Усвајање Записника са 24. сједнице Комисије; 
2. Договор о заузимању става Комисије поводом закључака са 24 сједнице у вези са 

обављањем разговора са члановима Колегијума Представничког дома и 
представницима ресорним министарстава БиХ, заказаног за 23. 09. 2008. година  
(тема: Предлог закона о заштити домаће производње), предлагач: Јерко Иванковић 
Лијановић); 

3. Текућа питања. 
                       
Ад. – 1. Усвајање Записника са 24. сједнице Комисије 
 
Записник  са 24. сједнице Комисије усвојен је једногласно, без примједаба. 
 
Ад. - 2. Договор о заузимању става Комисије поводом закључака са 24. сједнице у  
             вези с обављањем разговора са члановима Колегијума Представничког дома и  
             представницима  ресорних министарстава  БиХ, заказаног за 23.09.2008. године 
             (тема: Предлог закона о заштити домаће производње), предлагач: Јерко  
             Иванковић Лијановић 
 
Предсједавајући Мехмед Суљкановић подсјетио је на хронологију разматрања Предлога 
закона о заштити домаће производње, предлагача Јерка Иванковића Лијановића. 
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У дискусији су учествовали: Славко Јовичић, Јерко Иванковић Лијановић, Мехмед 
Суљкановић, Хаџи Јован Митровић, Екрем Ајановић и Салко Соколовић. 
 
 
 
Славко Јовичић предложио је одржавање тематске сједнице оба дома о овом питању 
(цјелокупна привреда, а не само пољопривреда). На том састанку неко мора дати одговор 
на питање шта је Споразум CEFTA донио Босни и Херцеговини. Одржавање тематске 
сједнице подржао је и Хаџи Јован Митровић. 
Мехмед  Суљкановић предложио је да се од надлежног министарства затражи да ово 
питање и проблематику ријеши и регулише својом одлуком што брже и ефикасније, ако већ 
не може путем закона. Са овим се није сложио Хаџи Јован Митровић, који је рекао да је 
боље законом ријешити ово питање у цјелини, а не селективним доношењем одлука.  
Јерко Иванковић Лијановић рекао је да би се, из личних разлога, одрекао права 
предлагања ако неко други прихвати да буде предлагач овог закона. У противном, 
инсистираће да Закон буде усвојен због пољопривредних произвођача и производње  Босне 
и Херцеговине, која се без овог закона уништава. Комисија је покушала ријешити проблеме 
путем царинске тарифе (што је дјелимично рјешила Европска унија Споразумом о 
стабилизацији и придруживању), а акцизама се засада ништа не може учинити. Заштита 
домаће производње једина је област дјеловања Комисије, али до сада ништа није урађено. 
Екрем Ајановић предложио је да Комисија инсистира да Министарство спољне трговине и 
економских односа БиХ у најкраћем року предложи закон којим ће бити регулисана 
наведена материја. 
Салко Соколовић рекао је да је, с обзиром на констатацију да је ступањем на снагу 
Споразума CEFTA и Споразума о стабилизацији и придруживању дошло до погоршања и 
поремећаја домаће производње и у области пољопривреде и у привреди, потребно 
затражити од Савјета министара БиХ да реализује закључке Представничког дома о 
анализи учинака у примјени наведених споразума на спољнотрговински биланс БиХ. 
 
Предсједавајући  Мехмед Суљкановић, на крају расправе,  предложио је: 
 
С обзиром да није било супротстављених ставова те да су сви дискутанти сагласни са 
потребом заштите домаће производње, што се ради свугдје у свијету, а ми не желимо бити 
саучесници у посматрању пропасти пољопривредне производње, на састанку који ће бити 
одржан 23. 09. 2008. године у 11 часова, Комисија ће затражити да се ова област регулише 
законом без намјере да одређује предлагача. На састанку треба предложити да се у 
законским оквирима, што није у супротности са међународним уговорима, ријеши заштита 
комплетне привредне па и пољопривредне производње. 
Овај предлог је једногласно усвојен. 
 
Ад. - 3. Текућа питања 
         
Секретар Комисије Емира Чешљар информисала је присутне о ургенцији Европској комисији  
(н/р Емила Окановића), од 02. 09. 2008.  године, ради достављања мишљења на Предлог 
закона о заштити домаће производње у оквиру Споразума ЦЕФТА, предлагача Јерка 
Иванковића Лијановића, по закључку са 22. сједнице Комисије. У телефонском разговору,  
09. 09. 2008. године, Емил Окановић саопштио је сљедеће: 
  Иако је у разговору са члановима Комисије,  обављеном 22. 07. 2008. године, обећао да ће 
доставити мишљење, у консултацији са претпостављенима у Бриселу речено је да се не 
шаље писмено мишљење. Европска комисија, у оквиру својих надлежности,  није задужена 
за спровођење Споразума CEFTA. За то су надлежне поткомисије и комитети, како стоји  у 
одредбама Споразума, а Европска комисија се ангажује и може дјеловати при унапређењу 
трговинских односа, кроз царинске стопе, у оквиру одредаба и правила ЕУ.  
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Начин заштите домаће производње од прекомјерног увоза кроз члан 23бис Споразума може 
бити регулисан у билатералним односима са земљама потписницама Споразума CEFTA. 
Прије седам дана, о наведеном је телефоном упознат Јерко Иванковић Лијановић. 
 
Сједница је завршена у 13.30 часова. 
 
 
 
 
Секретар Комисије                                                      Први замјеник предсједавајуће Комисије      
  Емира Чешљар                                                                      Мехмед Суљкановић 


